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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului local  al  Municipiului  

            Târgu Mureş din data de  27 februarie 2025 

 

 

 

 

Din totalul de 23 consilieri locali în funcție, sunt prezenți la ședință  21 consilieri.  

Absentează domnul consilier Bâta Claudiu și doamna consilier Benedek Theodora.  

Dna. Secretar Bordi Kinga: - Bună ziua, declar deschisă ședința Consiliului local 

convocată în baza Dispoziției primarului numărul 213 din data de 21 februarie 2025. Din totalul 

de 23 de consilieri locali sunt prezenți în sală un număr de 17 consilieri locali și conectați online 

3 consilieri locali, după cum văd domnul György  Alexandru, domnul.. bună ziua, domnul 

Kelemen Marton, domnul Jakab Istvan și domnul viceprimar Kovács Levente. Sunt prezenți în 

total 21 de consilieri locali, online și fizic. 

 Având în vedere faptul că domnul Kelemen Attila Marton nu poate să participe fizic în 

această ședință și a fost ales să conducă ședințele Consiliului Local al Municipiului Târgu Mureș 

prin Hotărârea  Consiliului Local nr. 8 din 27 ianuarie 2025 conform prevederilor art. 123 alin. 3 

din Codul Administrativ, coroborat cu dispozițiile art. 7 alin. 3 din Regulamentul de organizare și 

funcționare a Consiliului local, dumneavoastră trebuie să  propuneți un alt președinte care să 

conducă ședința din  ziua de astăzi. Stimați consilieri, dacă aveți  propuneri în acest sens? 

Dl. consilier Csiki: - Bună ziua, stimată doamnă secretar, stimați colegi, ținând cont că, 

Consiliul Local este reprezentat și de doamne și de domnișoare, eu aș propune ca ședința de azi 

să fie condusă de domnișoara Frunda Csenge. 

Dna. secretar Bordi Kinga: -  Supun la vot această propunere, vă rog să votați. 

Cine este pentru? – 21 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Dna. secretar Bordi Kinga: - Propunerea a fost votată. Vă rog, doamna Csenge să 

poftiți la prezidiu pentru a continua lucrările ședinței. Mulțumesc. 

Dna. consilier Frunda: - Bună ziua dragi colegi, mulțumesc în primul rând pentru 

sprijinul acordat și ca să fim foarte operativi, aș propune să trecem la o votarea ordinii de zi, așa 

cum ați putut vedea în ședințele de comisii avem  22 de puncte pe ordinea de zi, respectiv 2 

proiecte în regim de urgență, vă rog să trecem la vot, pentru aprobarea ordinii, de zi. A da, într-

adevăr, avem două puncte retrase pe ordinea de zi, punctul 3, respectiv punctul 19. Supun la vot 

ordinea de zi. Vă rog să votați. 
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Cine este pentru? – 21 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Ordinea de zi fost aprobată cu 21 de voturi pentru. 

Dl. consilier György: - Da, eu sunt pentru și aș dori, dacă vă rog să consemnați că dacă 

nu răspund, sunt pentru, la toate. Dacă am vreo intervenție - împotrivă sau abținere, am să îmi 

pornesc microfonul. 

Dl. consilier Jakab: - La fel și eu, vă rog frumos. 

Dna. consilier Frunda: - Bine, mulțumesc. Vă rog să consemnați acest lucru. Bine. 

Mulțumesc. În același timp, aș dori să vă informez că au fost înregistrate 3 cereri din partea unor 

cetățeni, de intervenție, din care am înțeles că doi sunt prezenți. Cum să procedăm, să citesc textul 

cererii și după aceea să votăm, sau să le aprobăm pe toate?  

Dl. consilier György: - Vă rog să le citiți. Să știm și noi din online despre ce este vorba. 

Dna. consilier Frunda: - Bine dacă mă puteți ajuta cine este prezent? Care persoane 

sunt prezente din aceste 3 cereri? Da, avem  de la subsemnații Văcar Ramona și Vlad Ioan, dânșii 

au o solicitare de intervenție referitoare la acțiunea de reabilitare a unei străzi în colaborare cu 

locatarii referitor la canalizare și asfalt, asta e prima cerere.  Și a doua cerere bănuiesc că-i asta. 

Doamna Radu Sonia Larisa este prezentă? Din câte am înțeles, era jos doamna. Este aici doamna, 

bună ziua, dânsa are o intervenție în legătură cu o repartizare de locuință socială. Acestea sunt 

cele două cereri și le-aș propune să votăm asupra intervențiilor. Pentru ambele. Mulțumesc. 

Cine este pentru? – 21 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Vă rog, atunci, doamna Văcar și domnul Vlad, să 

poftiți. Am rugămintea….Aici avem microfonul. Vă rog să prezentați problema pentru care v-ați 

prezentat astăzi în fața consiliului și am rugămintea ca în 2 minute dacă reușiți să încercați să 

prezentați problema dumneavoastră, mulțumesc. 

Dl. Vlad Ioan: - Bună ziua, stimați consilieri prezenți,  și doamnelor. Mă numesc Vlad 

Ioan. Locuiesc în Târgu Mureș, strada Plaiului, numărul 1A. Problema mea este, solicităm din 

partea locatarilor, și am aici listele a 60, avem aici listele a 60 de locatari pe care am putut să-i 

prind, care solicităm reabilitarea străzii Plaiului, care nu a fost reparată sau nu s-a intervenit cu 

nici o problemă tehnică la ea, din anul  1950. Asta este problema. O să mă întrebați de ce n-ai 

apelat în scris? Da, acum am mai pus încă o cerere. Ceilalți locatari,  cu unu, doi ani în urmă au 

solicitat această  lucrare acolo și n-au primit niciun răspuns. Chiar eu, ieri, când am vorbit cu 

doamna secretară, domnișoara secretară și am solicitat o audiență la domnul primar, să-i dau în 

scris dânsului, m-a refuzat, a spus că domnul primar nu face ședință și domnul primar să-i dau în 

scris treaba asta. Zic:  doamnă, eu, acum un an, am venit cu o altă problemă, de panouri publicitare 

și am cerut chirie pentru un spațiu și m-a trimis la ADP, acolo unde a fost Energomor. M-am dus 

acolo și am vorbit cu unul care  s-a recomandat că este șef de birou, nu mai rețin numele dânsului 

și când îi arăt problema despre care este vorba,  zice  dar, asta nu este de competența noastră. Măi 

fraților, dar cum? Trăim în noaptea minții. Adică de acolo de la primărie mă trimite la voi că ăsta 

și zice păi da, dar nu este de competența noastră. Uitați așa am fost trimis de la Ana la Caiafa și 

nu avem nici un răspuns. Deci, vreau să vă spun, oamenii de rând, ca să știți, dacă poate trăiți într-

o bulă izolată de lume și nu mai trăiți pe pământ, vreau să vă spun, oamenii de rând nu sunt 

ascultați de autoritățile locale, îmi pare rău, dar asta este. M-aș bucura ca acest exemplar să fie la 
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unul dintre dumneavoastră, dintre consilieri care sunteți prezenți aici și care se angajează și aș 

dori să-l înmânez și dânsul la care i-l dau să meargă personal la domnul primar să i-o dea în mână 

ca să am și eu cunoștința, să mă, dacă mă întreabă locatarii, ai fost acolo să nu-mi zică că am venit 

bou și am plecat vită. Vă mulțumesc foarte frumos că m-ați lăsat să iau cuvântul. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumim, domnul Vlad. Cred că în legătură cu cele zise de 

dumneavoastră, cred că o dovadă mai bună decât faptul că dumneavoastră ați primit cuvântul 

astăzi aici nu există., că noi vă ascultăm și încercăm să găsim soluții pentru problemele 

dumneavoastră. Domnul Maior a cerut cuvântul în legătură cu această problemă și dați-mi, vă rog, 

documentația ca să-i predăm domnului primar. 

Dl. consilier Maior: - Să știți, domnul Vlad că v-a ascultat cel cu care v-ați întâlnit, 

pentru că în ședința care a avut loc sau întâlnirea care am avut-o cu domnul Florin Moldovan, 

strada Plaiului, am înțeles că este pusă în buget la reparații, este strada cu... Florin, cred că e strada 

cu pavaj, nu? Da, deci nu trebuie să fiți așa de supărat pe cei care conduc primăria, că se rezolvă. 

Dna. consilier Frunda: - Sunt sigură, din câte am înțeles, este inclusă renovarea și 

reabilitarea străzii Plaiului în bugetul de anul acesta, așa că vă mulțumim frumos, da, care urmează 

să votăm în 2 săptămâni, 3 sper. Mulțumim frumos, bun. Și o rog pe doamna….și dumneavoastră 

doriți? Am epuizat acest moment. Dacă mai aveți ceva de…. 

Dna. Văcar Ramona: - Eu am doar câteva secunde. E vorba despre altceva. Mă numesc 

Văcar Ramona, locuiesc în Târgu Mureș pe strada Hunedoara în Mureșeni. E vorba de transportul 

local.. 

Dna. consilier Frunda: - Ați depus și dumneavoastră cerere? 

Dna. Văcar Ramona: - Da. 

Dna. consilier Frunda: -  A.. în același , în cadrul aceleași….bun.. 

Dna. Văcar Ramona: - E vorba de transportul local în comun , eu lucrez pe Barajului, 

unde din Mureșeni nu este o linie cu care se poate ajunge, este doar șaptele care merge în Mureșeni 

sat, care mă gândesc că ar putea face un ocol spre Maurer și Depozitelor sau ceva de genul, care 

să ne ajute și pe noi să putem ajunge la lucru pe ora 7 cum avem de ajuns și pe urmă să ne 

întoarcem acasă. Sau ar mai fi din punctul nostru de vedere linia 15 care am înțeles cu ani în urmă 

că circula Mureșeni, Depozitelor sau pe Libertății mi se pare Barajului și așa, spre Nazna, Sâncrai. 

Deci, dacă se poate să avem și noi o linie cu care să putem ajunge la lucru. Vă mulțumesc. 

Dna. consilier Frunda: - Bine, am notat, îl rog pe domnul director Florin Moldovan, să 

avem o discuție după cele menționate de doamna. Mulțumesc frumos și o rog pe doamna Radu 

Sonia Larisa să-și expună problemele. 

Dna. Radu Sonia Larisa: - Bună ziua, mă numesc Radu Sonia Larisa, sunt din Târgu 

Mureș. Sunt mama a doi minori, de 11 ani de zile am depus cerere pentru locuință socială. Îmi cer 

scuze pentru emoții și de 4 ani pentru ANL. Lucrez de 8 ani de zile cu forme legale și nu s-a făcut 

nimic. Momentan locuiesc într-o chirie privată. Nu mai fac față. Am minim pe economie, 2 minori 

în școli, chiar nu mai fac față unei chirii private și aș dori dacă se poate și mă puteți ajuta. Nu am 

pretenții. 

Dna. consilier Frunda: - Am înțeles bine, o să comunicăm cererea dumneavoastră către  

direcția în cauză.  

Dna. Radu Sonia Larisa: - Mulțumesc. 
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Dna. consilier Frunda: - Și eu vă mulțumesc. Bine, dragi colegi, în continuare, atunci 

aș propune să trecem la ordinea de zi.  

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  aprobarea modificării art.2  pct. 4 din Hotărârea Consiliului 

Local al Municipiului Târgu Mureș nr. 258 din data de 5 noiembrie 2024 privind organizarea  

comisiilor de specialitate ale  Consiliului local al Municipiului Târgu Mureș.  

Dna. consilier Frunda: - Dacă sunt intervenții? Aici trebuie nominalizată o persoană. 

Poftiți. 

Dl. consilier Istrate: - Referitor la punctul numărul 1, având în vedere demisia 

domnului Vântu Cristian și validarea domnului consilier Bungărdean Emilian Tiberiu, la Comisia 

pentru Activități Științifice, Învățământ, domnul Vântu Cristian se înlocuiește cu subsemnatul 

Istrate Mircea. De asemenea, se va iniția un amendament după cum urmează: la Comisia Servicii 

Publice și Comerţ subsemnatul Istrate Mircea se înlocuiește cu domnul consilier Bungărdean 

Emilian Tiberiu. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc frumos domnul Istrate, dacă mai sunt intervenții? 

Dacă nu sunt atunci vă rog cu această propunere să trecem la votul proiectului. 

Cine este pentru? – 20 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Nu a votat dna. consilier Frunda Csenge . 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi pentru. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Materialul a trecut. 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind   aprobarea  documentației de urbanism „Planul urbanistic 

zonal - stabilire reglementări pentru construire casă de locuit cu dotări aferente”, cu regulamentul 

local de urbanism aferent, str. Eden fnr. Inițiator; Runcan Petrică-Alin. 

Dna. consilier Frunda: - Dacă sunt intervenții? Nu văd. Vă rog să trecem la vot. 

Cine este pentru? – 19 voturi (3 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Nu a votat dna. consilier Frunda Csenge . 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Materialul a trecut. 

Punctul nr. 3 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  modificarea parțială a art. 2 aferent H.C.L. nr. 160 din 30 

mai 2018 pentru aprobarea documentației de urbanism „Plan Urbanistic Zonal - reconformare 

zonă funcțională pentru stabilire reglementări construire cartier de locuințe colective cu dotările 

aferente unui centru de cartier (echipamente publice, servicii de interes general)", cu regulamentul 

local de urbanism aferent, str. Băneasa, nr.2 Inițiator:  SC "MAURER IMOBILIARE" SRL   

RETRAS din ordinea de zi 

Punctul nr. 4 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de urbanism „Plan urbanistic zonal- 

unificare și lotizare terenuri, stabilire reglementări pentru construire case de locuit, accese și 
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infrastructură edilitară” (Etapa IV), și regulamentul local de urbanism aferent str. Budiului fnr.   

Inițiator: SC ”MACO CONSTRUCT” SRL               

Dna. consilier Frunda: - Din câte am înțeles este sau a fost propus un amendament în 

Comisia de Urbanism și îl văd pe domnul Iszlai Tamás să ceară cuvântul. Domnul Iszlai poftiți.  

Dl. consilier Iszlai: - Mulțumesc. Bună ziua, în Comisia de urbanism s-a formulat un 

amendament, o să-i dau citire, pentru că așa este corect, s-a cerut construirea unui loc de joacă, 

deci amendamentul ar fi următorul: construire loc de joacă pentru copii cu suprafața minimă de 

1,5 % din suprafața totală teren PUZ etapa 4 pe suprafața reglementată sau în apropiere. Față de 

acest amendament, ulterior eu am formulat împreună cu Direcția Arhitect Șef un alt amendament, 

care este mai ușor de aplicat pentru această documentație și dacă îmi dați voie îi dau și citire. Deci 

un articol 2 nou: anterior emiterii autorizațiilor de construire pentru locuințele propuse prin 

prezenta documentație se va face dovada amenajării unui loc de joacă public în cartier conform 

documentațiilor de urbanism aprobate anterior. Acesta ar fi amendamentul nou, diferența între 

cele două amendamente este că am studiat documentațiile aprobate anterior, acest cartier fiind la 

faza a patra de aprobare, iar pentru etapa 3 s-au propus două locuri de joacă care încă în prezent 

nu au fost materializate, dar discutând și cu constructorul a spus că va da curs realizării acestora 

și din această cauză noi credem că este un amendament mai bun decât cel formulat în comisia de 

urbanism. Mulțumesc. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Domnul Mașca. 

Dl. consilier Mașca: - Mulțumesc. Acum am aflat astăzi, de fapt, înainte de ședință, că 

exista prevăzut în etapa 3, sau 2 locuri de joacă care nu s-au făcut. Eu nu înțeleg cum anume se 

propune un nou proiect pentru același constructor cu a patra, al patrulea lot de case acolo, fără să 

fie de fapt verificat de cei care au aprobat înainte în executiv, celelalte votate înainte? Deci este.. 

noi deci votăm, mai ales cei care suntem noi și nu avem acces la istoric ușor la celelalte HCL-uri 

dinainte să vedem ce s-a votat, ce s-a cerut, ce s-a făcut, deci este.... cum să spun deci este din 

punctul meu de vedere o bătaie de joc pur și simplu vă spun sincer, deci noi votăm niște lucruri, 

ca să aflăm după aceea că domnul Iszlai s-a uitat și a găsit că erau locuri de joacă care de fapt nu 

s-au făcut și acum o să spună că o să facă. Dar dacă nu o să facă? Cine verifică de fapt? 

Doi la mână, punctul 3, puteți să spuneți de ce s-a retras, că ieri nu era retras la comisie, 

puteți să, știți de ce s-a retras punctul 3 cumva sau? Din cauza școlii s-a retras? Am înțeles. 

Mulțumesc frumos. 

Dna. consilier Frunda: - Domnul Iszlai doriți să luați cuvântul? Nu. Este cineva în sală 

cine dorește să răspundă domnului Mașca? Nu. Bun, atunci dacă nu mai sunt intervenții, aș 

propune să trecem la vot, în forma originală, în forma originală. 

Cine este pentru? – 1 vot (Szabo P.) 

Cine este împotrivă? – 18 voturi (4 online) 

Cine se abține? – 2 voturi (Istrate, Șarlea) 

Hotărârea inițială nu a fost adoptată, 1 vot pentru, 18 voturi împotrivă, 2 abțineri. 

Dna. consilier Frunda: - Materialul original nu a trecut. Vă rog să trecem la votarea 

amendamentului, al domnului Iszlai, propus de domnul Iszlai. 

Cine este pentru? – 21 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  
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Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Amendamentul a trecut. Vă rog să procedăm la 

votul lui, la votarea hotărârii amendate. 

Cine este pentru? – 21 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc frumos. Materialul a trecut. Domnul Maior doriți 

să luați cuvântul acum la punctul acesta, vă rog. 

Dl. consilier Maior: - Am votat materialul, am o rugăminte la doamna arhitect șef,      

într-un termen rezonabil, nu știu cât ar putea fi 6 luni, cred că în 6 luni de zile reușește să-și 

îndeplinească cele asumate în celelalte PUZ-uri constructorul. Deci, rugămintea mea este să nu 

uite doamna arhitect și să trimită pe cineva să verifice. Mulțumesc. 

Dna. consilier Frunda: - Bine. Mulțumesc.  

Punctul nr. 5 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de urbanism „Planul urbanistic 

zonal- parcelare teren și stabilire reglementări pentru construire case de locuit”, cu regulamentul 

local de urbanism aferent, str. Ioan Vescan( str. Remetea) fnr. Inițiator: Pop Claudius și Kiss 

Attila.                                                                                 

Dna. consilier Frunda: - Dacă sunt intervenții? Dacă nu sunt, atunci vă rog să trecem 

la vot. 

Cine este pentru? – 21 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 

Punctul nr. 6 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unui contract de împrumut pentru 

folosință gratuită  a unui imobil clădire și teren -  Comodat imobiliar - între Municipiul Târgu 

Mureș în calitate de comodant, pe de-o parte, și Direcția de Asistență Socială Târgu Mureș în 

calitate de comodatar, pe de altă parte, având ca obiect clădirea și terenul aferent, situate în Târgu 

Mureș, strada Evreilor Martiri nr. 29-31, identificată în CF nr. 132847. 

Dna. consilier Frunda: - În Comisia juridică am cerut o notă de fundamentare din 

partea direcției, respectiv în urma acestei note de fundamentare, văd că există un amendament. 

Dacă puteți doamna director să ne prezentați raportul.  

Dna. director Moraru : - În raportul de specialitate al Direcției Economice s-au anexat 

fișa mijlocului fix pentru clădire și pentru teren și am constatat că valorile care erau trecute în 

proiectul de hotărâre de consiliu local depus anterior raportului de specialitate, nu erau valorile 

reevaluate și în acest sens ar fi necesar un amendament prin care să se consfințească valorile reale, 

actualizate ale clădirii și terenului, respectiv la clădire 3.995.399,27 lei, iar la teren 869.110,09 

lei, ar trebui valorile reevaluate să fie menționate atât să modifice atât articolul 2, cât și Anexa 1, 

cât și Anexa 2.Peste tot sunt menționate.  

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc și atunci cu îngăduirea dumneavoastră am să dau 

citire amendamentului, după care o să dau cuvântul domnului Mașca. Amendamentul sună în 

următorul fel: la articolul 2, imobilul va fi utilizat pentru desfășurarea în continuare a activităților 

Centrului Rezidențial destinat persoanelor vârstnice Cămin pentru persoane vârstnice Târgu 
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Mureș, cod serviciu social 8730CRV1, având valoarea de inventar de 3.995.399,27 lei pentru 

clădire, iar pentru teren 869.110,09 lei  iar în continuare aceleași valori actualizate se vor menționa 

și în anexa 1 la articolul 2 respectiv în anexa 2. Deci astfel sună amendamentul. Domnul Mașca, 

vă rog. 

Dl. consilier Mașca: - Aș dori să o întreb pe Andrea, aici se dă cu titlu gratuit , folosință 

gratuită. Din câte rețin bugetul ce îl aveți voi la DAS, aveți chirie de plătit către primărie, 

municipalitate, nu? 

Dna. director Moraru : - Nu, doar către Locativ. 

Dl. consilier Mașca: - Am înțeles și care este deci logica? Aici se poate da gratuit și 

pentru un spațiu care tot al municipalității, al DAS-ului de ce nu se dă gratuit și spațiul acela care 

este? 

Dna. director Moraru : - Spațiul pentru care plătim chirie pe strada Gheorghe Doja 

numărul 9 este dat în gestiune, chiar dacă este proprietatea municipiului este dat în gestiune către 

SC Locativ  care este o societate comercială și care are propria sa politică de gestionare.  

Dl. consilier Mașca: - Am înțeles asta, deci putea fi da gratuit și acela, da? 

Dna. director Moraru : - Poftim? 

Dl. consilier Mașca: - Putea să fie dat gratuit de municipalitate ca și acel spațiu?  

Dna. director Moraru : - Da, se putea. 

Dl. consilier Mașca: - Bine, mulțumesc.  

Dna. consilier Frunda: - Bun. Dacă mai sunt intervenții? Dacă nu mai sunt atunci aș 

propune să votăm proiectul în forma original înainte. 

Cine este pentru? – 1 vot (Șarlea H.)  

Cine este împotrivă? – 19 voturi (4 online) 

Cine se abține? – 1 vot (Bungărdean E.) 

Hotărârea inițială nu a fost adoptată, 1 vot pentru,19 voturi împotrivă și 1 abținere. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Forma originală nu a trecut. Rog să trecem la 

votul amendamentului. 

Cine este pentru? – 21 voturi (4 voturi online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Dna. consilier Frunda: - Amendamentul a trecut și acum vă rog să votăm hotărârea în 

întregime. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc frumos. Materialul a trecut. 

Punctul nr. 7 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării și înscrierea în domeniul privat al 

Municipiului Târgu Mureș a terenului în suprafață de 5 mp din Târgu Mureș, situat în str. Mărului 

nr. 8 și trecerea din domeniul privat in domeniul public al Municipiului Târgu Mureș. 

Dna. consilier Frunda: - Nu au fost amendamente în comisii, avem toate avizele. Nu 

sunt intervenții. Vă rog să trecem la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi (3 online) 

Cine este împotrivă? –  
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Cine se abține? –  

Nu a votat dl. viceprimar Kovács L. 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi pentru. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc frumos. Materialul a trecut. 

Punctul nr. 8 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre pentru îndreptarea erorii materiale constatate în cuprinsul Hotărârii 

Consiliului Local nr. 247 din 26 septembrie 2024 privind atestarea apartenenței la domeniul public 

al Municipiului Târgu Mureș a terenului în suprafață de 2567 mp situat în str. Gheorghe Doja,       

nr. 1, identificat în C.F. nr. 142515 Târgu Mureș și trecerea acestuia din domeniul public al 

municipiului Târgu Mureș în domeniul public al Statului român, în vederea dării în administrare 

Direcției Generale a Finanțelor Publice Brașov. 

Dna. consilier Frunda: - Dacă sunt intervenții, nu văd, vă rog să trecem la vot. 

Cine este pentru? – 21 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 

Punctul nr. 9 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind atestarea apartenenței la domeniul privat a terenului situat 

în municipiul Târgu Mureș str. Cuza Voda nr. 15 înscris în CF 124602 Târgu Mureș. 

Dna. consilier Frunda: - Avem avizele comisiilor, dacă sunt intervenții? Nu văd, vă rog 

să trecem la vot. 

Cine este pentru? – 19 voturi (3 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Veress ) 

Nu a votat dl. viceprimar Kovács L. 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru și 1 abținere. 

Punctul nr. 10 din ordinea de zi 

  Proiect de hotărâre privind constituirea Comisiei locale de ordine publică, a 

municipiului Târgu Mureș. 

  Dna. consilier Frunda: - Avem nevoie de 3 nominalizări ca și membrii în comisie. Vă 

rog, domnul Moldovan. 

Dl. consilier Moldovan: - Mulțumesc. Îl propun pe domnul consilier Claudiu Maior.  

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Domnul Csiki. 

Dl. consilier Csiki: - Da aș avea și eu două propuneri pe domnul Kovács Mihaly Levente 

și pe doamna Frunda Csenge. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Nu mai văd intervenții, cu aceste nominalizări 

propun proiectul la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Veress) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi pentru ți 1 abținere. 

Punctul nr. 11 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind revocarea articolului 6 din Hotărârea Consiliului Local nr. 

438 din 24.11.2022 referitoare la modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Local nr. 296 

din 28.07.2022 privind reorganizarea Serviciului Public Utilități Municipale din cadrul aparatului 



9 
 

de specialitate al Primarului Municipiului Târgu Mureș, în Centrul de Cultură și Artă Târgu Mureș 

instituție publică de cultură, de interes local cu personalitate juridică, modificarea corespunzătoare 

a structurii organizatorice, aprobarea organigramei, a numărului de personal și a statului de 

funcții, și predarea de către Municipiul Târgu Mureș, prin Administrația Domeniului Public, a 

Casei de Oaspeți către Centrul de Cultură, Artă și Agrement Târgu Mureș. 

Dna. consilier Frunda: - În Comisia juridică am formulat un amendament în sensul că, 

în loc de sintagma revocare, să se folosească sintagma abrogare atât în titlu cât și în conținutul 

proiectului de hotărâre. Acesta este un amendament strict de tehnică juridică vă rog dacă puteți să 

aprobați, dacă mai sunt intervenții? Domnul Masca, vă rog. 

Dl. consilier Mașca: - Ieri in comisie nu a fost nimeni de la Cetate. Este cineva aici de 

la Cetate sau cine se ocupa de...pentru că spațiul acela la Casa de oaspeți e un spațiu imens. Noi   

n-am știut, adică eu n-am știut cel puțin și iarăși, o să votez în necunoștință de cauză aici nefiind 

explicat despre ce personal este vorba, ce spațiu este acela? Ce se face cu celelalte spații , cât sunt 

de proaste, le preia altcineva, se concesionează? De exemplu..  

Dna. consilier Frunda: - Este cineva aici de la Centrul de Artă. Nu este, atunci domnul 

Mașca.. 

Dl. consilier Mașca: - Am înțeles, mulțumesc. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Dacă nu mai sunt intervenții aș propune la vot 

forma inițială a hotărârii. 

Cine este pentru? – 2 voturi (Istrate M, Șarlea H.) 

Cine este împotrivă? – 19 voturi (4 voturi) 

Cine se abține? –  

Hotărârea nu a fost adoptată, 2 voturi pentru, 19 voturi împotrivă. 

Dna. consilier Frunda: - Materialul nu a trecut. Vă rog să votăm asupra 

amendamentului. 

Cine este pentru? – 18 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (Mașca D, Veress B.) 

Cine se abține? – 1 (Istrate M ) 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc și vă rog să votăm hotărârea în ansamblu. 

Cine este pentru? – 17 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (Istrate M, Bungărdean E) 

Cine se abține? – 2 voturi (Veress B, Mașca D) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru, 2 voturi împotrivă și 2 abțineri. 

Punctul nr. 12 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea Anexei 1 pct.2 la H.C.L. nr.311 

din 19.12.2024 - rețeaua școlară  pentru unitățile de învățământ  preuniversitar  din UAT 

Municipiul Târgu Mureș,  pentru anul școlar 2025-2026 

Dna. consilier Frunda: - Dacă sunt intervenții? Dacă nu, atunci vă rog să trecem la vot. 

Cine este pentru? – 21 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 

 

 

 



10 
 

Punctul nr. 13 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii unor contracte de închiriere/comodat 

pentru spațiile cu altă destinație decât aceea de locuințe și repartizarea unor spații aflate în 

proprietatea municipalității și administrate de SC LOCATIV SA. 

Dna. consilier Frunda: - Domnul Birtalan, procedural. 

Dl. consilier Birtalan:- Bună ziua, stimați colegi, nu voi participa la vot la acest punct 

de pe ordinea de zi. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Vă rog să se consemneze în procesul verbal. Dacă 

mai sunt intervenții? Nu văd. Vă rog să trecem la vot. 

Cine este pentru? – 18 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (Mașca D, Veress B.) 

Cine se abține? –  

Nu a votat dl. Birtalan Istvan. 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru și 2 voturi împotrivă. 

Dna. consilier Frunda: - Materialul a trecut. Mulțumesc. 

Punctul nr. 14 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind desemnarea unui reprezentant al Municipiului Târgu Mureș 

în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare Intercomunitară ”AQUA INVEST MUREȘ”. 

Dna. consilier Frunda: - Și aici am nevoie de două nominalizări, cei doi viceprimari, 

domnul Maior, vă rog. Nu, n-am nominalizat pe nimeni. 

Dl. consilier Maior: - Pe domnul viceprimar Călin Moldovan și ca să nu mai pierdem 

timpul și pe domnul viceprimar Kovács.  

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. În ordinea aceasta, vă rog să votăm, dacă nu sunt 

intervenții vă rog să procedăm la vot. 

Cine este pentru? – 18 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 3 voturi (Mașca, Moldovan, Veress) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru și 3 voturi abțineri. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc frumos 

Punctul nr. 15 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind completarea art. 2 din Hotărârea Consiliului local 

municipal Târgu Mureș  nr. 36/29.02.2024 privind închirierea prin licitație publică, a unui număr 

de 7 locații aparținând domeniului public al Municipiului Târgu Mureș, fiind înscris în CF nr. 

126668             (nr. CF vechi: 9038/N/LXVI) având valoare de inventar 2.237.022,30 lei, destinate 

amplasării de construcții provizorii din lemn (construcții modulare, containere acoperite pe 

exterior cu lemn / lambriu lemn), pentru activități comerciale la Grădina Zoologică aprobarea 

documentației de atribuire, aprobarea componenței comisiei de evaluare și membrii supleanți, cu 

modificările și completările ulterioare, prin introducerea unui nou subpunct 2^1. 

Dna. consilier Frunda: - Dacă sunt intervenții la acest punct? Dacă nu sunt, atunci vă 

rog să trecem la vot. 

Cine este pentru? – 21 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc frumos. 
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Punctul nr. 16 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea Anexei nr. 1 la Hotărârea Consiliului local 

municipal Târgu Mureș nr. 300 din 28.11.2024 privind desemnarea reprezentanților Consiliului 

local al municipiului Târgu Mureș în consiliile de administrație ale unităților de învățământ 

preuniversitar de stat și particular din municipiul Târgu Mureș în anul școlar 2024-2025. 

Dna. consilier Frunda: - Domnul Csiki, vă rog. 

Dl. consilier Csiki:- Doamna președinte, stimați colegi, l-aș nominaliza pe domnul 

Szabo Peter la Consiliul de administrație a Școlii Gimnaziale doctor Bernády Gyorgy . 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc, domnul Szabo? 

Dl. consilier Szabo P.:- Mulțumesc pentru nominalizare, în acest caz eu aș renunța din 

Consiliul administrativ  Avram Iancu. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc frumos, domnul Istrate? Microfonul vă rog. 

Dl. consilier Istrate: - La Liceul Avram Iancu l-aș numi pe domnul consilier 

Bungărdean Emilian. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc, cu precizarea că această nominalizare se va face 

într-un articol nou la hotărâre. Bine, mulțumesc. Atunci aș propune hotărârea în forma originală. 

Cine este pentru? – 4 voturi (Istrate, Maior, Puiac, Veress) 

Cine este împotrivă? – 16 voturi (4 online) 

Cine se abține? –  1 vot (Șarlea) 

Hotărârea inițială nu a fost adoptată, 4 voturi pentru, 16 voturi împotrivă, 1 abținere. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Vă rog, să trecem la votarea amendamentului și 

a nominalizării. 

Cine este pentru? – 21 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Și acuma vă rog să votăm hotărârea în ansamblu. 

Cine este pentru? – 21 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc frumos. Bun. Materialul a trecut. 

Punctul nr. 17 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind neasumarea responsabilității organizării și derulării 

procedurilor de atribuire a contractelor/acordurilor-cadru pentru achiziția produselor și a 

contractelor/acordurilor-cadru de prestare a serviciilor pentru derularea măsurilor educative, 

prevăzute de “ Programul pentru școli al României” de către Consiliul local al municipiului Târgu 

Mureș, respectiv Municipiul Târgu Mureș, pentru anii școlari 2025-2026 și 2026-2027. 

Dna. consilier Frunda: - Dacă sunt intervenții? Nu văd, vă rog să trecem la vot. 

Cine este pentru? – 19 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (Mașca, Veress) 

Cine se abține? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc frumos. Materialul a trecut. 
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Punctul nr. 18 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către ÁBRÁM ZOLTÁN – SAMOIL 

a terenului în suprafață de 26 mp., teren aflat în proprietatea Municipiului Târgu Mureş. 

Dna. consilier Frunda: - Nu văd intervenții. Vă rog să trecem la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? – 1 vot (Veress) 

Cine se abține? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi pentru și 1 vot împotrivă. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Materialul a trecut. 

Punctul nr. 19 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre pentru  modificarea Hotărârii Consiliului local nr. 100 din 25 

aprilie 2024 privind aprobarea organizării unui concurs de idei pentru concepția artistică 

„Monumentul Eroilor Revoluției din Decembrie 1989”. 

RETRAS din ordinea de zi. 

Punctul nr. 20 din ordinea de zi 

Proiect de  hotărâre privind  aprobarea proiectului și a cheltuielilor legate de proiect  

Proiect: ,,Reabilitare infrastructură rutieră pe coridorul: cartier Tudor Vladimirescu – cartier 22 

Decembrie 1989, deservit de transportul public – TRONSONUL 1, Prioritatea: P4. O regiune cu 

mobilitate urbană durabilă Acțiunea 4.1: Dezvoltarea mobilității urbane durabile in Municipiile 

Regiunii Centru (inclusiv Zone Metropolitane si Zone Funcționale Urbane). 

Dna. consilier Frunda: - Există luare de cuvânt? Este persoana care dorește să ia 

cuvântul în sală? Nu este, bun. Atunci domnul Bungărdean, vă rog. 

Dl. consilier Bungărdean: - Bună ziua, dragi colegi, aș vrea să aduc la cunoștință 

cetățenilor că acest proiect ne costă 4,5 milioane de euro din bugetul local. Pe lângă aceasta, aș 

avea o întrebare: în acești bani intră ce văd aici la obiective? Deci realizarea unor culoare dedicate 

transportului public de călători, piste de biciclete și infrastructură pietonală. Mai cuprinde și 

altceva ce nu am văzut eu aici? Am înțeles de la colegi în comisie că ar fi și ceva lucrări la apă, 

canal gaz, nu știu, infrastructura de genul, dacă mă poate lămuri cineva? Care intră în aceste 

costuri. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc, am înțeles. Am văzut-o pe doamna director Ijac, 

dacă puteți să-i răspundeți domnului Bungărdean. 

Dna. șef serviciu Ijac : - Documentația tehnică a fost aprobată în cursul lunii noiembrie, 

intră mai multe tipuri de lucrări, inclusiv podul de peste Pocloș, însă în cadrul acestor cereri de 

finanțare sunt eligibile în special lucrările care țin de mobilitate: alei pietonale, piste de biciclete, 

culoare de mobilitate pentru transportul public. În cadrul acestei investiții sunt și o serie de lucrări 

de modernizare a iluminatului și infrastructura, inclusiv refacerea podului peste Pocloș. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Dacă mai sunt intervenții? Domnul Bungărdean 

vă rog. N-ați cerut domnul Mașca, ați pornit numai microfonul. 

Dl. consilier Bungărdean: - Îmi cer scuze dacă...10 secunde. Și acestea nu, nu necesită 

costuri suplimentare să înțeleg, deci am înțeles?...Da, bun. Mulțumesc. 

Dna. consilier Frunda: - Din câte am înțeles, așa este. Mulțumesc. Domnul Mașca vă 

rog. 
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Dl. consilier Mașca: - Aș dori să-mi spuneți dacă, deci mi s-a spus că e important 

proiectul acesta să fie votat pentru că se vor acoperi cheltuieli din fonduri europene și pentru 

schimbarea conductelor și a infrastructurii de sub asfalt? Da? Deci sută la sută este treaba aceasta, 

da? Deci nu este vorba doar de refacerea ca și pe Gheorghe Doja? Nu e același lucru de investiție. 

Dna. șef serviciu Ijac : -  Seamănă între ele , sunt doar lucrări de apă, canal în anumite, 

nu vorbim și de infrastructura de gaz. 

Dl. consilier Mașca: - Am înțeles, deci apă și canal intră pe fonduri europene da?  

Dna. șef serviciu Ijac : - În cadrul acestei da, în cadrul acestei investiții. 

Dl. consilier Mașca: - Am înțeles bine, mulțumesc. 

Dna. consilier Frunda: - Și eu vă mulțumesc. Dacă mai sunt intervenții? Dacă nu sunt, 

atunci vă rog să trecem la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? – 1 vot ( Bungărdean) 

Cine se abține? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi pentru și 1 vot împotrivă. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc frumos.  

Punctul nr. 21 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  aprobarea documentației tehnico-economice (faza SF conf. 

HG 907/2016) şi a indicatorilor tehnico-economici, inclusiv anexa privind descrierea investiției, 

pentru proiectul: ”Sistem de management al traficului în Municipiul Târgu Mureș – Etapa 2”. 

Dna. consilier Frunda: - Dacă sunt în intervenții? Domnul Bungărdean vă rog. 

Dl. consilier Bungărdean: - Da. Vă mulțumesc. Aș vrea să aduc la cunoștință 

cetățenilor că din bugetul local se vor cheltui 2 milioane de euro cu privire la acest proiect și o 

întrebare în același timp aș avea, dacă se are în vedere reutilizarea semafoarelor care vor fi 

schimbate? Vă mulțumesc.  

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. L-am văzut pe domnul director Racz. 

Dl. director Racz: - Bună ziua, toate semafoarele care vor fi dezafectate vor fi predate 

la ADP care le va folosi în cartier, în zona de cartier. Deci toate. 

Dna. consilier Frunda: - La nevoie bineînțeles. 

Dl. director Racz: - Da, unde au nevoie în zona de școli.  

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc, domnul Șarlea. Rămâneți domnul Racz. Cred că 

celelalte intervenții pe dumneavoastră vă privesc, domnul Șarlea vă rog. 

Dl. consilier Șarlea: - Da, mulțumesc. O să spun și aici pentru că am discutat în comisie, 

la intersecția cu strada Gheorghe Doja cu Lăpușna și Urcușului să se realizeze două treceri de 

pieton pe Gheorghe Doja, deci să completăm proiectul de la fază Dali la faza următoare dar să 

rămână spus și aici, mulțumesc. 

Dl. director Racz: - S-a luat în considerare și în faza de proiect tehnic, vom completa. 

Dna. consilier Frunda: - Și din câte îmi amintesc bine, a fost o discuție legat de treaba 

asta și în Comisia de circulație unde s-a luat o hotărâre împreună cu Poliția Locală și Poliția  

Municipală privind acest aspect. Mulțumesc. Domnul. Masca, vă rog. 

Dl. consilier Mașca: - Aș dori să-mi mai spuneți vă rog frumos, deci dacă s-a declarat 

public de către domnul primar într-o emisiune online că s-a terminat semaforizarea inteligentă în 

oraș. Faza aceasta a doua, ce înseamnă și dacă nu se face, de exemplu, nu se cofinanțează 10 

milioane pentru faza a doua, ce înseamnă din punct de vedere al problemelor care rămân, dacă s-

a terminat semaforizarea inteligentă în oraș? Mulțumesc. 
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Dl. director Racz: - Bun. Deci, în prima etapă care am început a fost de fapt arterele 

principale, Gheorghe Doja, Bulevardul 1 Decembrie și Bulevardul 22 Decembrie, adiacent este și 

Marinescu. De când s-a făcut faza de studiu de fezabilitate la nivel de 2016-2017 s-au înființat 

foarte multe treceri de pietoni noi. Bun, toate aceste treceri de pietoni pe aceste bulevarde trebuie 

semaforizate. Deci, acest proiect completează proiectul faza întâi și tot ceea ce a fost nou construit 

va fi cuprins în acest proiect. În cazul în care nu-l facem, nu se va putea realiza, de exemplu, undă 

verde de la intrarea din Cluj înspre București, deci E60-ul 

Dna. consilier Frunda: - Domnul Mașca vă rog, scurt. 

Dl. consilier Mașca: - Deci aveți un, deci există un studiu de trafic făcut, legat de aceste 

noi treceri de pietoni tot, că n-am fost aici, nu l-am văzut anexat sau, deci există undeva da? Se 

poate furniza acel studiu de trafic la aceste.. bine, mulțumesc. 

Dl. director Racz: - Da, da, există. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Dacă mai sunt intervenții? Nu există. Vă rog, 

dragi colegi, să trecem la vot. 

Cine este pentru? – 19 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 voturi ( Bungărdean, Mașca ) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru și 2 abțineri. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc frumos.  

Punctul nr. 22 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  modificarea Anexei la Contractul de delegare a gestiunii 

prin concesiune a fondului locativ de stat, inclusiv a imobilelor cu altă destinație decât cea de 

locuință nr.8 din 23.03.2020, în sensul scoaterii din contract a imobilelor cuprinse în anexa nr.1.  

Dna. consilier Frunda: - Domnul Birtalan, procedural. 

Dl. consilier Birtalan: - Nu particip la vot la acest punct de pe ordinea de zi. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc, vă rog să se consemneze. Alte intervenții dacă 

sunt? Domnul Mașca, vă rog. 

Dl. consilier Mașca: - Aceste centrale, aici nu se spune iarăși, din punct de vedere al 

motivării, ce se vor face cu ele de fapt? Deci, care este finalitatea respectivă? Da?  

Dna. consilier Frunda: - Domnul Birtalan vă rog? 

Dl. consilier Mașca: - Dacă se poate, am cerut  și în comisie. Eu sunt la Cuza în 

Consiliul de Administrație și este una care este fix în curtea Cuza. Domnul viceprimar care e 

online acum mi-a promis că va ajunge și va face tot posibilul să ajungă în dotarea Gimnaziului 

Cuza pentru că au nevoie de acel spațiu. 

Dna. consilier Frunda: - Dacă v-a promis cu siguranță o să meargă, o să-i dau cuvântul 

domnului Birtalan.  

Dl. consilier Mașca: - M-ar interesa pașii care sunt, ce se întâmplă, cum se întâmplă 

pentru că...  

Dna. consilier Frunda: - O să vi-i explice domnul Birtalan, vă rog.  

Dl. consilier Birtalan: - Deci în momentul de față aceste centrale sunt în administrarea 

Locativului. Bunurile care au fost investite în aceste centrale trebuie casate pentru că nu sunt 

folosite de zeci de ani, să zicem. În prima fază scoatem din administrarea Locativului,  predăm la 

ADP, se pot face casarea bunurilor și după aceea se pot schimba destinația lor, pentru că în 

momentul de față în cartea funciară sunt menționate ca și centrale termice dar de zeci de ani nu 

mai, nu mai sunt. Procedura de casare? Nu. Mulțumesc. 
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Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc frumos. Dacă mai sunt întrebări? Intervenții nu 

văd. Vă rog să trecem la vot. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot ( Veress ) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru și 1 vot abținere. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. 

Dna. consilier Frunda: - Am epuizat ordinea de zi și trecem la punctele pe regim de 

urgență.  

Punctul nr. 1 – Regim de urgență 

Proiect de hotărâre privind actualizarea Studiului de oportunitate privind modalitatea 

de gestiune a Serviciului de Iluminat Public din Municipiul Târgu Mureș, actualizarea Caietului 

de sarcini privind delegarea gestiunii Serviciului de Iluminat Public în Municipiul Târgu Mureș 

și  aprobarea modelului de Contract de  concesiune de lucrări privind delegarea gestiunii 

Serviciului de Iluminat Public în Municipiul  Târgu Mureș. 

Dna. consilier Frunda: - În Comisia juridică s-a solicitat un raport de la Direcția 

juridică referitoare la, sau referitor la urgența materialului pe care l-am primit și este pe tablete, 

am citit și considerăm că este motivată urgența. Dacă sunt intervenții? Domnul Mașca, vă rog. 

Dl. consilier Mașca: - Vă spun sincer, n-am reușit să citesc 107 pagini. Este imposibil, 

oricât aș fi de capabil câteodată și ar trebui să mi se spună dacă într-adevăr acest studiu actualizat 

înseamnă cum are Clujul pe zona electrică 4 zone împărțite diferit, astfel încât să fie 4 firme 

diferite să facă bani în Cluj nu doar una singură. Există această prevedere cumva prin acele 107 

pagini, adică un fel de democratizare locală și șanse ca mai multe firme de specialitate din oraș, 

să aibă șanse să aibă și ele parte din acești bani publici ai comunității? Mulțumesc. 

Dna. consilier Frunda: - Este cineva cine poate să răspundă la întrebarea aceasta? Vă 

rog domnul Racz. 

Dl. director Racz: - Bună ziua, deci nu există așa ceva în această documentație, dar, de 

exemplu, aceste documentații, această aventură a început în 2019, în 2021 s-a votat Regulament, 

în 2024 am votat caietul de sarcini. Acum am ajuns în sfârșit în faza în care ar trebui să facem 

procedura. Toate aceste documente care din 2019 până în prezent au fost aprobate, au trebuit 

actualizate și să fie de exemplu și contractul și Regulamentul să fie armonizate. Acuma, la nivel 

de Cluj, suprafața municipiului Cluj este puțin, puțin mai mare, la nivel de licitație, oricum, noi 

acum o să începem  procedurile pentru licitație. Asta este tot. 

Dl. consilier Mașca: - Deci, încă odată, în momentul acesta, noi putem să facem un 

amendament prin care să aibă șanse mai multe firme de profil din oraș să liciteze și să aibă acces 

la banii comunității? Sau nu se poate face? Da sau nu? 

Dl. director Racz: - Nu, se poate face, dar încă odată, astea nu sunt cuprinse în 

documente. 

Dl. consilier Mașca: - Bine, deci nu se poate face acum 

Dl. director Racz: - Nu, nu, documentele trebuie aprobate și puteți să solicitați ca în 

momentul în care vom face procedura de licitație, să cuprindem aceste. 

Dna. consilier Frunda: - Dar din câte știu, în cadrul procedurii de licitație pot veni câte 

firme doresc să fie prezenți la licitație. Mulțumesc. Domnul Bungărdean, vă rog. 

Dl. consilier Bungărdean: - Da cu privire la acest punct eu am mai de grabă interpelare 

și o solicitare în acest sens, am văzut în documentele depuse că s-au cheltuit în legătură cu 
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iluminatul public în 2022 - 44 de milioane de lei față de 2023 unde sunt doar 4 milioane de lei și 

nu înțeleg de unde diferența asta enormă, iar ca și o solicitare aș dori un raport detaliat pentru 

perioada 2022-2023. Mulțumesc. Să se consemneze. 

Dna. consilier Frunda: - Vă mulțumesc. Dacă mai sunt alte intervenții? Vă rog, atunci 

poftiți la microfon. Domnul Sigmirean la microfon vă rog 

Dl. Sigmirean Mircea: - Referitor la valorile care ați spus este eroare de redactare, sunt               

într-adevăr, deci sunt 4 milioane nu 44, sunt valorile reale, da. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc frumos. Vă rog. Să trecem la vot. 

Cine este pentru? – 18 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? – 1 vot (Veress) 

Cine se abține? – 1 vot ( Mașca) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru, 1 vot împotrivă și 1 abținere. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Materialul a trecut. Stimați colegi, nu vă supărați, 

dacă ați observat, eu încă, continui ședința dacă nu vă deranjează. 

Punctul nr. 2 – Regim de urgență 

Proiect de hotărâre  privind  aprobarea unei colaborări între Municipiul Târgu Mureș 

și Administrația Bazinală de Apă Mureș în vederea implementării proiectului „Reabilitare 

infrastructură rutieră pe coridorul: cartier Tudor Vladimirescu – cartier 22 Decembrie 1989, 

deservit de transportul public”. 

Dna. consilier Frunda: - Aici avem din câte știu, rapoartele comisiilor? Da. Dacă sunt 

intervenții? Dacă nu sunt, atunci vă rog să trecem la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mașca) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi pentru și 1 abținere. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc frumos. Am epuizat ordinea de zi. În continuare 

aș dori să vă atrag atenția asupra Informărilor secretarului Municipiului Târgu Mureș privind 

solicitările enumerate în acest tabel, la număr sunt 24 de informări care se regăsesc în mapele 

noastre online. Mulțumesc frumos. La altele dacă aveți intervenții? Mă scuzați, procesul verbal, 

am aici din 27.01.2025 , vă rog să aprobăm. 

Cine este pentru? – 21 voturi (4 online) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

 

Diverse 

 

Dna. consilier Frunda: -  la diverse văd niște intervenții. Stimate domnule Vlad, doriți 

să interveniți în același...? Cred că am epuizat această problemă. Discutăm după ce am terminat. 

Când o să primiți răspunsul? O să vi se trimită răspuns din partea primarului, bine?  În legătură 

cu problema ridicată de dumneavoastră, eu acuma nu pot să vă răspund. Însă am rugămintea să ca 

în urma intervenției dumneavoastră din ședința de Consiliu Local să vi se trimită o informare 

asupra stadiului lucrărilor  pe strada amintită de dumneavoastră. Și datele de contact se regăsesc 

în cererea de intervenție.  Mulțumesc. 

Doamna Veress, vă rog. Atrag atenția colegilor că avem zece minute în total pe grup 

politic, deci, vă rog frumos să beneficiați util de timpul acordat. 
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Dna. consilier Veress: - În atenția colegilor consilieri din Comisia de circulație. Strada 

Budiului, până la ieșirea din oraș spre Budiul Mic este o zonă periculoasă și cu multe accidente 

rutiere din cauza circulației cu viteză excesivă, iar depășirile neregulamentare pun în pericol viața 

și sănătatea cetățenilor care circulă pe acest traseu.  Nu știu dacă cunoașteți problema asta.  

Având în vedere că acest drum are și multe curbe și vizibilitate redusă. Vă rog frumos 

să găsiți o metodă împreună cu poliția de circulație, de a impune respectarea limitelor de viteză, 

eventual montarea unor praguri limitatoare de viteză pe carosabil sau orice altă metodă de a spori 

siguranța în trafic.   

Un alt subiect, am aflat de la Direcția școli, că în 2024-2025 programul Săptămâna verde 

a fost/este finanțat din Fondul pentru Mediu și are ca scop sprijinirea unităților de învățământ în 

derularea unor activități cât mai interesante și mai atractive pentru preșcolari și elevi. Bugetul 

alocat  programului Săptămâna vede pentru anul 2024-2025  este în valoare de 2 milioane 875 de 

mii 500 lei, pentru județul Mureș. 

Vă rog frumos să-mi trimiteți  sumele cerute și sumele primite de la Fondul pentru 

Mediu  de la fiecare școală și grădiniță din Târgu Mureș pentru Săptămâna verde. Și vă rog să-mi 

trimiteți și numărul total de elevi și preșcolari din județul Mureș, să putem calcula cam ce sumă 

revine unui elev, preșcolar târgumureșean, din acest buget alocat programului Săptămâna verde.  

Un alt subiect, vă rog să-mi comunicați  planificarea pentru întreținerea spațiilor verzi 

de pe raza municipiului Târgu Mureș, pentru anul 2025, adică, când și unde vor fi lucrări de 

toaletare a copacilor și tăieri de corecție?  Care este procedura după care se decide ordinea străzilor 

sau a zonelor de lucru? Vă rog să-mi trimiteți modul de gestionare și evidența sesizărilor primite 

în scris sau prin telefon, de la cetățeni, către Administrația Domeniului Public și Administrația și 

Parcuri Târgu Mureș. Am cerut aceste Informații pentru că Asociația de locatari numărul 148 din 

Târgu  Mureș a trimis mai multe cereri pentru efectuarea lucrărilor de igienizare și toaletare a 

copacilor amplasați pe domeniul public,  aflați la adresa Gheorghe Doja 48-50-52,  pe următoarele 

motive: arborii sunt bătrâni și foarte înalți, reprezintă un risc de prăbușire, copacii fiind plantați 

aproape de blocuri în lipsa toaletărilor, crengile neîntreținute ajung la geamuri, lăsând locuințele 

fără lumina naturală. Din cauza cuiburilor de ciori de pe copaci, se murdăresc autoturismele, 

trotuarele, căile de acces către scara blocurilor. 

Aceste probleme au fost prezentate și trimise în scris către Primăria Târgu Mureș în iunie 

și în noiembrie 2023, dar și în noiembrie 2024, dar răspunsurile nu conțin nici data aproximativă 

nici planificarea când se va rezolva problema. Vă rog frumos să îmi comunicați când se va rezolva 

toaletarea acestor copaci.  

Și un ultim  punct, după cum se știe, în urma lucrărilor efectuate, au fost eliminate foarte 

multe locuri de parcare de pe strada Gheorghe Doja.  Sunt mulți târgumureșeni care au rămas fără 

locuri de parcare. La cererea unor cetățeni, am vizitat zona și am constatat că locatarii sunt nevoiți 

să-și parcheze mașinile în locuri neamenajate, în zone cu altă destinație, de exemplu, pe marginea 

spațiilor verzi sau pe trotuare. Vă rog frumos, luați în considerare cererile și nevoile cetățenilor, 

printre care și cererile trimise în mod repetat către Primăria Târgu Mureș, de Asociația de 

proprietari nr. 148. Ultima cerere a fost trimisă în data de 29 ianuarie anul acesta, în care se cere 

reamenajarea, reabilitarea zonei situate pe strada Gheorghe Doja, între blocurile cu numărul 48-

50-52 și includerea în bugetul local pe 2025, sumele necesare lucrărilor de amenajare și creare de 
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noi locuri de parcare pe raza imobilelor prezentate. Rog primăria să rezolve problemele cu 

parcările, nu doar în zona menționată dar și în alte zone, pe strada Gheorghe Doja unde au fost 

desființate parcările și este nevoie de crearea unor parcări noi pentru  locatari. Nerezolvarea 

acestor probleme duce la conflicte între cetățeni dar  aduce și la nașterea unor conflicte între Polița 

locală și  proprietarii de mașini. Mulțumesc frumos.  

Dna. consilier Frunda: -  dl. Istrate, procedural doriți? 

Dl. consilier Istrate: - Da, în legătură cu strada Budiului.  

Dna. consilier Frunda: -   Mă scuzați, asta nu este procedural. Am să dau cuvântul 

domnului  Șarlea și atunci vă înscrieți în rândul de așteptare. Domnul Șarlea, vă rog.  

Dl. consilier Șarlea: - Da. Mulțumesc. Deci, în continuarea  intervențiilor de astăzi, aș 

dori să primesc lista cu străzile propuse pentru lucrări de reparații și modalitatea de prioritizare a 

acestora, de la ADP.   

Modalitatea de asigurare a transportului în comun pentru zona Libertății și cartier 

Maurer și o analiză pentru viitor, dacă există la Transport local.  

Solicit să primesc informații  de la Direcția, nu știu exact, Direcția care se ocupă de 

solicitările care se depun la ANL  - Agenția Națională pentru Locuințe, pentru realizarea de 

locuințe pentru tineri și lista proiectelor depuse pentru finanțarea prin fonduri europene pentru 

locuințe sociale. Din câte știu, sunt în derulare mai multe linii de finanțare pentru locuințe sociale.   

Și în legătură cu informările care le regăsim pe tabletă, apărut o informare interesantă la 

punctul 17, despre repunerea pe ordinea de zi a PUZ-ului de pe str. Secuilor Martiri.  Înțeleg că 

se face un ping-pong cu acest  investitor.  Cred că nu este în regulă să facem ping-pong cu 

investitorii. Adică, dacă unii își aprobă PUZ-urile, altora nu li se aprobă PUZ-urile.  Eu citesc din 

cererea investitorului și  menționează un articol din lege, și anume că, arhitectul șef are la 

dispoziție 45 de zile de la finalizarea dezbaterii publice, să pună pe ordinea de zi a ședinței de 

Consiliu local  hotărârea, și bineînțeles, mai departe, Consiliul local se emită o hotărâre care 

aprobă sau respinge această documentație. 

Noi tot am amânat-o. Haideți să arătăm că totuși susținem investitorii din Târgu Mureș 

și că, cu adevărat conducerea municipiului dorește să existe o dezvoltare cu adevărat în municipiu. 

Mulțumesc.  

Dna. consilier Frunda: -   Din câte am înțeles, domnul Maior vrea să vă răspundă, 

domnul Șarlea. Poftiți, domnul  Maior.   

Dl. consilier Maior: - Domnul Șarlea, dacă ar fi să fiți corect, v-ați aduce aminte că ați 

votat pentru.  Dar nu mai țineți minte, pentru că dumneavoastră vă țineți întotdeauna numai de 

năzbâtii. Dacă ați da timpul înapoi, ați vedea că ați votat pentru. Cei de la POL,  prin domnul 

Mureșan, s-au abținut la acel material.  Dar uitați, că sunteți uituc, vă place numai să vă faceți 

reclamă să vorbiți. UDMR-ul  s-a  abținut. La ora actuală, cu acest material suntem în instanță.  

Pe data de 20 există programat la instanță primul termen. Dar revin. Ar fi fost foarte bine dacă v-

ați fi interesat și eu îl cunosc pe domnul Pop și chiar am votat pentru la momentul ăla, și 

dumneavoastră ați votat pentru, dar uitați că sunteți, v-am spus, vă place să vă faceți reclamă. 

Deci eu am votat pentru,  dar datorită faptului că deocamdată suntem în instanță  cu acel material, 

nu se poate promova. Mulțumesc mult. Dacă doriți, putem discuta în privat cât doriți 

dumneavoastră, despre materialul ăsta.  
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Dna. consilier Frunda: -   domnul Bungărdean, procedural doriți să interveniți? 

Dl. consilier Bungărdean. Pe aceeași temă aș dori să vin în completare. Am înțeles care 

este situația. Ideea e că constructorul a depus această cerere la 26.09.2023, iar acum ne aflăm în 

instanță pentru că acesta nu a nu a primit un răspuns oficial. 

Dna. consilier Frunda: -   Nu. 

Dl. consilier Bungărdean: - Așa  am fost anunțat și cunosc această problemă personal, 

iar dânșii asta au sesizat, de aceea ne și aflăm în instanță pentru faptul că aceștia nu au primit un 

răspuns oficial.  

Dna. consilier Karacsony: - Eu aș dori  pe o altă temă să interpelez. La momentul la 

care am  votat taxele pentru acest an,  suprataxarea clădirilor edificate fără autorizație, respectiv 

a noilor clădiri sau a adăugirilor clădirilor existente, a fost elită din proiectul de hotărâre, motivat 

de formularea neclară a textelor care nu corespundea prevederilor Codului fiscal. Ni s-a promis 

că se va reveni cu această problemă, care a rămas nereglementată.  Aș dori Direcția fiscală să 

promoveze proiectul în  formă legală. Mulțumesc. 

Dl. consilier Bungărdean: - Da, vă mulțumesc. O să încerc să fiu cât mai scurt și concis. 

În legătură cu informarea nr. 17, dar aș cere să mi se răspundă în scris cu privire la repunerea pe 

ordinea de zi a acestei cereri. 

Trecând mai departe, pentru că și colegii mei au discutat despre aceasta,  am anumite 

interpretări și  în același timp,  prima ar fi cu privire la redistribuirea materialului dendrologic din  

serele municipiului Târgu Mureș către asociațiile de proprietari, astfel cum  au solicitat acestea, 

am înțeles de la ei că acum câțiva ani fiecare asociație puteau să meargă cu cerere la sere și li se 

dădeau anumiți arbuști, ceea ce acum înțeleg că nu se mai poate. 

2. Dacă se are în vedere folosirea spațiului de sub clădirea unde se află clădirea, de fapt 

centrala termică din cartierul Unirii, pe lângă strada Gheorghiu Pop de Băsești. Această clădire 

stă să se dărâme. Locuiesc oameni ai străzii înăuntru. Dacă aveți ceva proiecte de hotărâre pentru 

această zonă.  

3. Trenulețul de la Platou care efectiv stă să se degradeze, dacă se  are  în vedere 

repornirea acestuia și punerea în funcțiune și cam în cât timp? 

4.  Avem Cinema  Arta în care s-a investit o groază de bani, iar acum stă închis.  Ne-ar 

ajuta pe noi tinerii să avem un cinema la prețuri acceptabile. Dacă se are în vedere redeschiderea 

acestuia, aș avea o altă interpelare.  

5. După aceea, la fostul Liceu de chimie, am înțeles că clădirea aceea e goală. Dacă aveți 

în vedere folosirea acestei clădiri, nu știu, birouri sau alte scopuri? Asta ar fi o altă interpretare. 

6. Am înțeles de la proprietarii din zona 7 Noiembrie că de ani de zile, spațiul de lângă 

fosta centrală de pe strada George Coșbuc a mai fost toaletată,  solicit ca în acest an să se facă 

această curățenie pentru că arată dezastruos. 

7. La și la ultimul punct cu privire la Transportul local, am primit personal anumite 

sesizări cum privire la linia 11, că anumiți  cetățeni  deseori li se întâmplă să nu fie lăsați exact în 

stația de la Foto, aici mă refer la stația de la Foto, aceștia trebuie să aștepte până ce  șoferul întoarce 

și parchează autobuzul, ceea ce pentru unii înseamnă că pierd următorul autobuz. De exemplu, nr. 

12, ca să meargă în centru și care se ia din altă stație. Pentru ei, 3-4  minute cât trebuie să aștepte  



20 
 

reprezintă pierderea  legăturii cu zona centru, fiind nevoiți să apeleze chiar la serviciile de 

taximetrie pentru a ajunge în timp util unde doresc. Mulțumesc.  

Dna. consilier Frunda: -   Și eu vă mulțumesc, dl. Bungărdean. În legătură cu asta,  să 

nu uit și mă scuzați, domnul Mașca, vă rog să se trimită doamnei Văcar  Ramona, informare din 

partea  Transportului  local, în legătură cu  cele două linii menționate de dânsa. 

Și la fel și domnului Vlad, în cealaltă temă ridicată. Mulțumesc.  

Domnul Mașca, aș dori să vă atenționez că doamna Veress  a vorbit 8 minute și 33 

secunde, dar având în vedere că am o zi bună, puteți vorbi două minute întregi. 

Dl. consilier Mașca: - Am pornit, 5 minute 24 secunde. Am  aicea, dacă cronometru 

minte, mint și eu. Am pornit ca să nu fie o problemă. Am reținut că Betty a vorbit și ca să nu vă 

supărați, nu o să depășesc. 

Dna. consilier Frunda: -   Nu de alta, dar să respectăm timpul tuturor. 

Dl. consilier Mașca: - Indiscutabil o să respectăm. Am venit pregătit și mă cronometrez. 

Mi s-a răspuns că până în 15 februarie se va face licitație pentru spațiile comerciale din Cetatea 

Medievală. Cred că e trecut de 15 februarie și nu s-au ținut de cuvânt, din nou.  

Legat  de aleea de la Platou și spațiile de pe calea ferată și de pe trotuare, și băncile care 

nu pot fi folosite, mi s-a răspuns de către ADP că acolo sunt legale să se vândă produse de piață.  

Aș dori să mi se răspundă  de către ADP ce înseamnă produse de piață; castraveți, ceapă, ridichi. 

Ce înseamnă concret, pentru ... sunt produse de piață? 

Cam acestea au fost aceste două interpretări să mi se spună din nou, 15 februarie, e vorba 

de anul acesta, nu de anul viitor, de către Cetatea Medievală, pentru că încă o dată vă spun  voi 

lucra la un dosar, pentru că  prejudiciază municipiu de bani neîncasați, fără să facă licitație cum a 

făcut Zoo și pentru Căsuța din pădure.  

Și ceea ce este iarăși important, domnul Vlad a venit aici,  este bugetul pus  spre 

dezbatere publică. Este o bătaie de joc la adresa cetățenilor, inclusiv a aleșilor locali, să fie 

dezbatere publică, fără să știi de fapt, acele poziții ce au în spate. Deci noi nu știm din bugetul 

acela, ce este, ce sume, pentru ce sunt sumele alea, când se fac, ce se fac? 

Sunt atâția oameni buni pe comunicare în această instituție și meseriași în departamente, 

se putea face o prezentare pe înțelesul cetățenilor a acestui buget și să fie ... Eu cer, dar este destul 

de târziu să se facă acuma, dar este pur și simplu este imposibil să dezbați și este imposibil să-ți 

dai seama ce propuneri să faci când tu nu știi, ce e în spatele, ca notă de fundamentare. Poate că 

reușiți să încărcați undeva, măcar pentru noi, ca aleși locali, pentru că o să fie sute de pagini și ca 

să putem să ne pregătim pentru ședința când se va vota bugetul respectiv, în cunoștință de cauză, 

că în comisie nu ajunge timpul la câtă documentație este. Mulțumesc frumos.  

Dl. consilier Vulc: - Bună ziua, mulțumesc. În luna ianuarie am făcut către Direcția 

școlii o interpelare legată de o situație centralizată cu privire la starea sălilor de sport în unitățile 

de învățământ, de pe raza întregului municipiu Târgu Mureș. În materialul pe care l-am primit,  

situația este una incompletă și sunt  lăsate din afară exact școlile cu probleme. Deci, aș dori să 

reiau solicitarea către Direcția școli, de a înainta o situație completă, în care inclusiv acele unități 

de învățământ care au probleme reale în ce privește funcționalitatea sălilor, de sport, să le fie 

prezentată. 
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Eu știu unde vreau să ajung și apreciem că din tot ce există în momentul de față, la 

nivelul Târgu Mureșului, Colegiul Economic Transilvania are cea mai gravă situație în cauză. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc. Sunt perfect de acord cu dumneavoastră, domnul 

consilier, și vă rog să se comunice tuturor ă tuturor colegilor din Consiliul local, pentru că fiecare 

suntem un membru într-un CA și pentru redactarea bugetului pentru anul acesta este foarte 

important să fim în cunoștință de cauză. Domnul Istrate, vă rog frumos. 

Dl. consilier Istrate: - Cu privire la ce spuse de doamna Veress, și vreau să aduc la 

cunoștință că eu am noi  am depus un proiect pentru zona Budiului, unde lunar se întâmplă 

accidente și foarte grave. 

Deci, supralărgirea trotuarului, dreptul casei  54-56, zona Renania și următoarea casă, 

plus un sens giratoriu. Din cauză că nu există un sens giratoriu, cei care vin din Crăciunești trebuie 

să facă 950 de metri să se întoarcă înapoi direcția spre combinat. Plus că  strada are trei benzi, nu 

e semnalizată cu linie dublă. Sunt trei benzi. Gândiți-vă, pe care bandă să mă duc, nu știi, noi 

trebuie întotdeauna să ne gândim pentru cei care nu cunosc zona, să evităm. 

Trebuie să mergem pe gândirea să facem participantul la trafic, să nu poată greși. Deci 

l-am depus în 7 februarie, așteptăm răspuns. Și cam atât.  

Dna. consilier Frunda: -   Mulțumesc frumos. Domnul Șarlea, vă rog. 

Dl. consilier Șarlea: -   Da, am înțeles. Deci primăria are un proces în instanță. Nu am 

toate informațiile pe acest subiect, dar probabil că acest proces în instanță este pentru că nu 

primește societatea comercială, nu primește un răspuns. Deci, dacă îi dăm răspuns, nu mai are rost 

acel proces în instanță. E logic, cred că, putem oricând să dăm un răspuns.  

Pe de altă parte, noi am votat pentru amânarea materialului de vreo două ori, dacă nu 

mă înșel, atunci când  erau reglate accesele. Domnul Iszlai știe mai bine situația, și le-am votat. 

Dar de la momentul acela până acum, au trecut multe luni. Nu fac aici o pledoarie pentru societatea 

respectivă, ideea este că haideți să facem lucrurile la timp, fără să avem alte procese în instanță 

și, pe de altă parte, în acea informare  aflu sau aflăm că se duce o negociere despre un schimb de 

teren; ceva de genul.  Haideți să fim puși la, adică să aflăm informațiile astea în timp util, ca să 

nu ajungem în instanță. Mulțumesc.  

Dl. consilier Csiki: -  Bună, mulțumesc, doamnă președinte. Stimați colegi, am fost 

destul de atent. Am urmărit pe toată lumea care a luat cuvântul.  Am o vorbă: vorba multă, e 

sărăcia omului. 

Știm cu toții că sunt probleme în Târgu-Mureș și aceste probleme nu se vor rezolva de 

pe o zi pe alta și nici anul acesta, că în fiecare an vor veni alte probleme. Am auzit de toaletări 

când se vor face toaletările? Păi, niciodată. Pentru că copacii cresc și permanent,  unde determină 

într-un cartier,  trebuie să mute în alt cartier. Când a terminat acolo, ar trebui să se reîntoarcă. 

În primul rând, când e vorba de dezvoltare, nu știu, dacă au nevoie de oameni, 

organigrama, să mai introducă, atunci toată lumea sare că nu se poate, că nu se poate. 

Nu pot trei oameni, sau cinci oameni dintr-o instituție să rezolve tot orașul. Aici și 

asociațiile de proprietari ar putea să dea o mână de ajutor, dar mă rog, nu e treaba mea.  

Referitor la transportul local, mai înainte, nici o lună, am avut ședință de Consiliu local 

unde s-a dezbătut mărirea cu cincizeci de bani a biletului. Mamă, ce probleme au fost aici în 
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Consiliul! Acum vedem că nu este stația acolo, nu ajunge autobusul acolo. Deci, aici trebuie lucrat 

un pic. Azi de foarte multe ori am auzit: când se va face, când va fi gata, când se rezolvă. 

Păi, mai înainte, în ședința Consiliului local, un coleg spunea: numai atenționez cetățenii 

că se cheltuie 4 milioane. Bun. A cerut  să dea explicație  domnul Moldovan sau domnul Racz. A 

dat explicație, după aceea votează cu nu sau abținere. Deci eu nu înțeleg, la urma urmei, ce se 

întâmplă. 

 Stimați colegi, este foarte simplu, bugetul local are o sumă X. Din  suma X trebuie 

împărțit și făcut în așa fel cu prioritățile. Da? Ce priorități intră? De-aia sunt comisiile, de-aia sunt 

direcțiunile ca să se dezbată aceste lucruri. 

Încă un lucru. Văd că se cer foarte multe să ne dea răspuns. Păi, pentru toate răspunsurile 

acelea, acei oameni o să lucreze să scrie adrese. În loc ca acei oameni să se ocupe de alte proiecte, 

de proiecte noi, știu eu, eventual cum poți să mai atragi niște fonduri pentru a rezolva anumite 

lucruri în Târgu Mureș. 

Vă mulțumesc. Dar nu în ultimul rând, să vă felicit, doamna președinte, pentru cum ați 

condus această ședință. De 8 Martie trebuie să vă caut să vă aduc o floare. Mulțumesc.  

Dna. consilier Frunda: -   Mulțumesc frumos. Poate că ne mai întâlnim până în 8 

Martie. Nu mai văd intervenții, dragi colegi, vă mulțumesc frumos,  domnul Istrate, vă rog. 

Dl. consilier Istrate: - Dacă s-ar putea să rămâneți tot dumneavoastră președinte de 

ședință, pentru că vorbiți mult mai clar.  Pe colegul dumneavoastră, cu tot respectul, nu-l prea 

înțeleg. 

Dna.  consilier Frunda: -   Am înțeles, am să-i transmit. Mulțumesc frumos pentru 

operativitate. Vă doresc o săptămână ușoară. La revedere! 
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